

Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS),

Don't miss our Online Science Café on Tuesday, May 30 at 20:00 (Cyprus time, UT+3) on Zoom platform. Find out about [JUPITER ICY MOONS EXPLORER](#). All meetings of the Science Café sessions are free of charge and everyone can join. Codes and info for the meeting are published [here](#).

In June, towards the West, for many hours after sunset a bright white object shines on the sky. This is the planet Venus. Every day is approaching closer and closer to Earth. It is possible to observe Venus and Mars, by booking your own [private programs](#). Live the experience of unique planetarium programs, interesting collections of geological samples and space exhibits. Observe with professional telescopes, the planets and other gems of the night sky. You may also book our premises for astronomy themed birthday parties and enjoy unique experiences. All events are available in English, Russian or Greek languages.

The beginning of astronomical summer in the Northern hemisphere will take place on June 21. That would be the longest day of the year in Cyprus.

On Saturday June 3, we will have an “**Open Day**” at our premises, to celebrate [The International Children's Day](#). The visitors will enjoy a planetarium movie and live the experience of solar observations, FREE OF CHARGE. A combination of educational entertainment and fun, will make your Saturday morning more beautiful.

On June 27, we will host an Online Event to celebrate the International Asteroid Day. Join us to learn about asteroids and learn about our asteroid discoveries and our student's work regarding meteors.

The astronomy course for beginners “[Read the Sky](#)” is designed to help amateur astronomers to find interesting celestial bodies in the sky. The course will begin on June 1. Tickets are available for [adults](#) and [students](#).

Register your children to our [Summer School](#) lessons for June and July. Bookings for the [KITION ASTRONOMY ACADEMY](#) for academic year 2023-2024 has already started.

We are proud to announce that this year 3 students of the KITION ASTRONOMY ACADEMY participated in the *Cyprus Olympiad on Astronomy and Astrophysics* and all 3 were awarded medals:

**Gold medal – Ara Mahdessian**  
**Silver medal – Matvey Dubishkin**  
**Bronze medal – Brian Elkhov**

Our **congratulations** to the students! We are really proud of them and the good work they are doing.

If you wish to organize an astronomy or science related educational event feel free to [contact us](#).

**Join our spacewalk...**

Best regards,

*George Troullias*

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY



ПО-РУССКИ

Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР),

Наше научное онлайн-кафе в мае пройдёт во вторник, 30-го числа, в 20:00 (кипрское время, UT+3) на платформе Zoom. Речь пойдёт об полномасштабном исследовании лун Юпитера, для чего Европейское космическое агентство отправило в прошлом месяце аппарат JUICE. Полный список [прошедших и следующих встреч](#) можно посмотреть на сайте Планетария и обсерватории Китиона.

В июне на западе после захода Солнца долго сияет яркое светило. Это планета Венера, каждый день подходящая к Земле всё ближе и ближе. И её, и Марс можно пронаблюдать во время вашей [приватной программы](#). В неё входит уникальная программа Планетария на выбор и наблюдения в большие телескопы Обсерватории. Вы можете забронировать у нас программу дня рождения, посвященной астрономии, и получить уникальные впечатления. Эти программы доступны на английском, русском или греческом языках.

Начало астрономического лета в северном полушарии произойдёт 21 июня, когда будет самый длинный день в году на Кипре.

В субботу 3 июня, у нас будет «**День открытых дверей**», посвященный [Международному дню защиты детей](#). Посетители смогут БЕСПЛАТНО посмотреть фильм в планетарии и провести наблюдения Солнца. Сочетание познавательного развлечения и веселья сделает ваше субботнее утро увлекательным.

30 июня мы проведем онлайн-мероприятие, посвященное Международному дню астероидов. Присоединяйтесь к нам, чтобы узнать об астероидах, о наших открытиях и работах наших студентов, касающихся болидов.

Астрономический цикл для начинающих «[Читай небо](#)» разработан так, чтобы любитель астрономии без начальной подготовки смог научиться находить на небе любое светило. Цикл на английском языке начинается 1 июня. Билеты доступны для [взрослых](#) и [студентов](#).

[Летняя школа в Обсерватории Китиона](#) пройдёт для школьников в июне и июле. Запись в [АСТРОНОМИЧЕСКУЮ АКАДЕМИЮ КИТИОНА](#) на 2023-2024 учебный год уже началась.

Мы с радостью сообщаем, что в этом году 3 студента Астрономической академии Китиона приняли участие в Кипрской олимпиаде по астрономии и астрофизике и все 3 были награждены медалями:

Золотая медаль – Ара Махдесян.  
Серебряная медаль – Матвей Дубишкин  
Бронзовая медаль – Бриан Елхов

Наши **поздравления** студентам! Мы действительно гордимся ими и их достижениями!

Если вы хотите организовать образовательное мероприятие по астрономии или науке, [обращайтесь к нам](#).

**Присоединяйтесь к нашей космической прогулке...**

С наилучшими пожеланиями,

*George Troullias*

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

